
Zápisnica z rokovania Komisie pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ konanej  
dňa 06. 09. 2011 

 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
 
Program: 
1. otvorenie 
2. čerpanie rozpočtu komisie kultúry 
3. program GOMBOVECFESTU 
4. žiadosť kultúrneho strediska o finančný príspevok na ceny 
5. schválenie finančného príspevku  
6. pripravovaný koncert ZUŠ  
7. žiadosť ZUŠ v Poltári o finančný príspevok na zakúpenie občerstvenia pre účinkujúce deti 
8. schválenie finančného príspevku 
9. diskusia 
10. záver 
 
K bodu 1 
Rokovanie komisie otvoril a prítomných privítal predseda Pavol Sihelský. Rokovania sa 
nezúčastnil Mgr. Radoslav Urbančok. Mestské zastupiteľstvo na zasadnutí dňa 23.06.2011 odvolalo 
člena komisie kultúry Dezidera Tótha a schválilo nového člena komisie pána Michala Abelovského, 
ktorý sa po prvýkrát zúčastnil zasadnutia. V rokoch od 1.9.2003 do 19.07.2009 bol zamestnancom 
Mesta Poltár, konkrétne v kultúrnom stredisku.  
 
K bodu 2  
Pani Šálková informovala prítomných členov o čerpaní rozpočtu komisie kultúry. Rozpočet na rok 
2011 bol schválený vo výške 1672,00 eur. Čerpané k 01.08.2011 bolo 585,96 eur.  
Takže  zostatok je 1086,04 eur. 
 
K bodu 3 
Pani Iveta Kýpeťová ako zamestnankyňa Mesta Poltár – kultúrneho strediska, nás oboznámila 
s programom podujatia  GOMBOVECFESTU, ktorý sa uskutoční dňa 10.septembra 2011 v sobotu 
na námestí pred kultúrnym domom. V programe vystúpi folkový spevák Peter Janků, folklórne 
súbory HS ZOBOR Nitra, Ipeľ Lučenec, Úvrať Poltár, Rimavan Rimavská Sobota, heligonkári, 
hudobná skupina Randisovci. V kinosále kultúrneho domu sa  uskutoční predstavenie OZ Opona 
divadelní ochotníci Poltár s hrou J.G.Tajovského „ Ženský zákon. " 
Predstavenie sa uskutoční bez finančnej podpory mesta je to predstavenie venované mestu, ale pani 
Klembasová navrhuje dať symbolické vstupné z dôvodu obmedzenia vstupu rómskych detí, ktoré sa 
neslušne správajú. Pani Rechtoríková bude predvádzať ako sa pripravujú gombovce. Aj domáce 
gazdinky môžu doniesť svoje výrobky a budú zaradené do súťaže o najchutnejší gombovec. 
Sprievodným podujatím bude aj jarmok. 
 
K bodu 4 
Pani Iveta Kýpeťová požiadala komisiu o finančný príspevok vo výške 130,00 eur na zakúpenie 
cien pre súťažiacich v troch kategóriách.  

1. kategória -  muži v jedení gombovcov na rýchlosť 
2. kategória -  deti v jedení gombovcov na rýchlosť 
3. kategória  -  ženy o najchutnejší gombovec  
 

Pani Klembasová poznamenala, že Mesto Poltár nepožiadalo o nenávratný finančný príspevok na 
uvedené podujatie. Nevypracovalo projekt, kde bol určený termín do novembra 2010. V budúcnosti 
venovať pozornosť lehotám na vypracovanie projektov a vypracovať ich v predstihu aby sme 
nepremeškali príležitosť na schválenie príspevku. V minulom roku sme ho dostali. Tohto roku 
nedostaneme žiadny a tým musí financie na GOMBOVECFEST  hradiť Mesto Poltár. 



 
K bodu 5 
Uskutočnilo sa hlasovanie a všetci prítomní členovia Pavol Sihelský, Edita Klembasová, Mgr. 
Ľuboslava Slebodníková, Iveta Kýpeťová, Michal Abelovský aj Ľuba Šálková  jednohlasne 
schválili peňažný príspevok  vo výške 130,00 eur na zakúpenie cien pre súťažiacich na podujatie 
GOMBOVECFEST. 
 
K bodu 6 
Mgr. Ľuboslava Slebodníková  riaditeľka Základnej umeleckej školy v Poltári nás informovala 
o pripravovanom koncerte „ Zuška do uška – škola volá ", ktorý sa uskutoční dňa 8.09.2011 o 14.45 
hodine na tribúne pred KD v Poltári a to v rámci kultúrneho leta 2011. Bude to prezentácia nielen 
ZUŠ a jej žiakov, ale taktiež  poskytnutie kultúry pre našich občanov,a tiež získanie si budúcich  
uchádzačov o štúdium na umeleckej škole.  
 
K bodu 7 
Mgr. Ľuboslava Slebodníková   požiadala komisiu o finančný príspevok 50,00 eur na zakúpenie 
občerstvenia pre účinkujúce deti.  
 
K bodu 8 
Uskutočnilo sa hlasovanie a všetci prítomní členovia: P. Sihelský, E. Klembasová, Mgr. Ľ. 
Slebodníková, I. Kýpeťová, M.Abelovský, Ľ. Šálková  súhlasili so schválením finančného 
príspevku vo výške  50,00 €  na nákup občerstvenia pre účinkujúcich. 
 
K bodu 9 
V diskusii navrhol predseda Pavol Sihelský aby Mesto Poltár vyhlásilo pre žiakov škôl súťaž o logo 
na podujatie Halušky a o logo na podujatie Gombovecfest. Výtvarné práce žiakov  by vyhodnotila 
komisia a víťazné práce by sa stali logom týchto mestských akcií. A potom by ich návrhy boli 
umiestnené na ceny pre súťažiacich. Ceny je  možné dať robiť u pani Bakšovej – keramiku alebo 
u pána Likavca – drevorezba. 
Pani Slebodníková nás informovala, že ZUŠ otvorí nový tanečný odbor pre dospelých, najmä pre 
ženy so zameraním na tance, prípadne iné druhy ako aerobik, jogu, pilates. V umeleckej škole bude 
menší poplatok ako pri hodinových cvičebných pobytoch. 
Pán  Abelovský nám predniesol  nasledovné návrhy: 

-sledovať  výročia osobností, ktoré žili alebo pochádzajú z Poltára a pri ich výročiach si ich 
uctiť spolu so žiakmi základných škôl  
-vypracovať zoznam pamätihodností v meste Poltár ( napr.most v Zelenom) a zostaviť 
o nich bulletin, preveriť či sa niečo robí ohľadom opravy mostu v Zelenom na ktorú sme 
dostali granty 
- tohto roku je výročie založenia kostola v Slanej Lehote  
-chýbajú propagačné materiály s fotografiami 
 
 
-vypracovať projekt, návrh na náučný chodník na stredoveký hrádok v Cerinách, náučný 
chodník Zelená vetvička je nefunkčný- nie sú umiestnené žiadne informačné značky, tabule 
-grant na cyklotrasu  
-zrušenú železničnú trať Poltár – Rimavská Sobota využiť v mesiacoch júl až september na 
turistiku – krásna príroda, exkurzie u Bakšovej a iné návštevy remeselných dielní  a 
pamiatok 
-v spoločenskej miestnosti kultúrneho domu alebo v miestnosti pred mestskou knižnicou 
zriadiť pamätnú izbu prezidenta SR Ivana Gašparoviča a ďalších významných osobností, je 
to jedinečná možnosť lebo už možno nikdy nebude prezident z nášho mesta – využiť túto 
možnosť ešte do konca jeho funkčného obdobia 
-vybaviť granty na obnovu hrnčiarskych pecí, ktoré boli typické pre naše územie 



-múzeum aj synagóga chátrajú, v pivnici zriadiť vináreň s podávaním malého občerstvenia 
pre návštevy poskytnúť príjemné prostredie mimo centra mesta 
-máme pri rybníku studničku – zapojiť sa do akcie Otváranie studničiek v Novohrade 
Pán Abelovský podotkol, že  keď pracoval v kultúrnom stredisku dal pani Kupčekovej návrh 
rozvoja koncepciu kultúry v meste Poltár, ktorá mu však bola zamietnutá. 
Peter Slavkovský sa pripojil do diskusie s týmito dotazmi: s Elenou Slavkovskou navštívi 
pani Kostúrovú a požiadajú ju, či by bola ochotná pri výročí jeho nedožitých 85 narodenín 
poskytnúť jeho obrazy na uskutočnenie výstavy v spoločenskej miestnosti KD, ďalej 
upozornil, že digitalizácia kina je náročná finančná záležitosť 100 000,00eur a preto je 
potrebné aby Mesto Poltár, mestské zastupiteľstvo rozhodlo aký zámer budovy KD bude do 
budúcna, či kino zanikne alebo sa investuje do digitalizácie a obnovy zariadenia kina, 
prislúchajúcich priestorov s využitím na poskytovanie služieb pre občanov (občerstvenia 
a pod.), táto finančná investícia by sa nám pravdepodobne nikdy nevrátila, lebo návštevnosť 
kina je veľmi nízka a po zavedení digitalizácie by sa zásadne muselo zvýšiť aj vstupné. Ak 
sa do konca roka 2012 neuskutoční digitalizácia, kino zanikne, čo hrozí väčšine kín na 
Slovensku. 
Pani Klembasová požiadala pána Abelovského aby sa pokúsil nájsť koncepciu rozvoja 
kultúry, ktorú vypracoval a taktiež aby pripravil zoznam pamätihodností v meste Poltár a na 
základe toho by bol vypracovaný bulletin. 
Predseda komisie pán Sihelský navrhol termín konania budúcej komisie kultúry v dňoch od 
26. – 28.septembra 2011. 
 

K bodu 10 
Zasadnutie ukončil a všetkým prítomným poďakoval za účasť predseda Pavol Sihelský. 
 
 
 
 
 
 
 
U Z N E S E N I E  
 
Komisia pre kultúru, mestskú kroniku a ZPOZ  pri MsZ v Poltári schvaľuje 
14/2011 
pridelenie finančných  prostriedkov na podujatie GOMBOVECFEST 2011 vo výške 130,00 €  
a to na zakúpenie cien pre súťažiacich  
15/2011 
finančný príspevok vo výške 50,00 €  na zakúpenie občerstvenia pre účinkujúce deti na koncerte 
Zuška do uška pre ZUŠ v Poltári 
 
 
 
Zapísala : Ľuba Šálková     Pavol Sihelský   
                   predseda komisie 

 
 
 
 
 
 
 
 
 


